
Møde i bestyrelsen for Sdr. Nyrup Vejlauget den 12. juni 2024 kl. 19.00 på Fjorddalsvej 2 
Til stede: Pernille Kallehave Larsen, Anette Larsen,  
Andreas Ruth, Anders Hjorth-Jørgensen, Anita Lyngesen 
 

Pkt. 1. Status og orientering omkring renovering i regi af vandværket 
 

Det projekt, som lige nu er i gang på vejene, er blevet langt mere omfattende end det, som den 
tidligere formand for vandværket, Ulrich Rasmussen, beskrev. Og nu viser det sig, at der er flere 
ændringer. 
  

Ny lovgivning medfører, at det ikke længere er påkrævet, at det opsættes målerbrønde. Derfor 
bliver der kun etableret nye stophaner. Det fortalte den ene af "gravearbejderne" mig i går. 
  

Vandværkets smed, Niels, har desuden fortalt, at rørføring fra Kystvejen til matrikler her var 
opgivet. Så matriklerne på Kystvejen vil fortsat være tilsluttet ledningen på Fjorddalsvej. Til 
gengæld kunne Niels berolige med, at ledningen på Nældedalsvej som planlagt sløjfes. 
  

Og så har der været vandskade eller lignende  på Fjorddalsvej 7. Derfor har et andet firma end GSC 
været i gang her med at udbedre skaden. 
 
Pkt. 2. Status og orientering om renovering af kloak 
 

Dæksel inkl. rør til kloak er er ”vores” ansvar. Anette har fået dette svar fra forvaltningen: 
 

” I forbindelse med jeres henvendelse skal jeg hermed redegøre for ejerforholdene. 
 

 Kalundborg Forsyning ejer hovedledninger med tilhørende brønde,  brønddæksler samt 
stikledninger fra hovedledning og ind til matrikelskel. 
Inden for matrikelskel er det matrikelejer, der ejer kloakken. 
Vejafvanding med tilhørende vejriste, brønde og stikledninger frem til hovedledningen tilhører 
vejens ejer. 
  

Drift, reparation og vedligehold tilfalder den, som har ejerskabet. 
 

Kalundborg Forsyning vil i videst muligt omfang bestræbe sig på at anvende opgravningsfri 
løsninger i forbindelse med evt. reparationer på kloakken i jeres kvarter (F.eks strømpeforing). 
 

Hvis der ved asfaltarbejde konstateres, at nogle af Kalundborg Forsynings dæksler ikke er i 
anvendelig stand, vil der være mulighed for at få udleveret nye dæksler til erstatning for de 
gamle”. 
 
Udskiftning af dæksler inkl. rør skal derfor med i overslag ved. evt. tilbud om asfaltering. 
  

Pkt. 3. Status og orientering om asfaltering samt beslutning om den videre proces 
 

To tilbud lyder begge på ca. 1 million for asfaltering af alle veje 
Bankkonto p.t. 546.000.. 
Bestyrelsen peger på en totalløsning 
Munk og Pankas bedes om tilbud på asfaltering inkl. kloakdæksler og rør til hovedledning. 
Anette kontakter banken for evt. lån. 
Når dette er på plads indkaldes til ekstraordinær generalforsamling for endelig afklaring af 
projektet. 
 

Pkt. 4. Næste møde 
Når pkt. 3 er afklaret 
 

Pkt. 5. Eventuelt 
Intet                                                                                                                                      Ref. AHJ/2024-06-24 


